
1 
 

VEDTATTE SAKER ÅRSMØTET  

BÆRUM ARBEIDERPARTI, 13. FEBRUAR 2021 

Trafikksikkerheten ved Dragveien på Høvik 

Dragveien er del av skoleruten til mange barn som går på Ramstad og Høvik skole, i tillegg 

har vi også Høvik barnehage. Området er uoversiktlig med mange av- og påkjøringer i tillegg 

til busstrafikk i hver retning. Gjennom årene har barn og kjæledyr kommet i uheldige 

situasjoner med andre trafikanter. Vi må gjøre noe nå før dette går forferdelig galt.  

Bærum Arbeiderparti vil: 

• Kommunalt utrede og gjennomføre tiltak for å skape et mer oversiktlig trafikkbilde og 

øke trafikksikkerheten i Dragveien.  

• Opprette hensiktsmessig fotgjengerfelt nærmere Dragveien lekeplass for å øke 

sikkerheten til barn som krysser veien.  

 

 

Akutthjelpen for barnefamilier i Bærum 

Akutthjelpen Bærum er et lavterskeltilbud rettet mot barnefamilier som har behov for bistand 

og omsorg for å komme seg igjennom en akutt situasjon. Hovedoppgavene er avlastning til 

familien ved å ta seg av barnet/ barna, men de bidrar også med foreldreveiledning, 

psykososial støtte og enkelte ganger praktisk tilrettelegging. Både i 2015 og i 2020 ble 

Akutthjelpen foreslått nedlagt i kommunedirektørens budsjettforslag. Det er kommunes mest 

sårbare innbyggere som står i fare for å miste dette tilbudet om det ikke sikres.  

Bærum Arbeiderparti vil: 

• At akutthjelpen i Bærum sikres som post i kommunebudsjettet.  

 

Et styrket og mer brukervennlig NAV 

 

Mange har i løpet av 2020 hatt et møte med NAV som sykemeldt, permittert, arbeidsledig 

eller av andre grunner. Sett sammen med tidligere års NAV skandaler har det siste året vist at 

NAV trenger noen strukturelle endringer for å fungere optimalt for det norske folk. Et vanlig 
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klagemål fra folk i deres møte med NAV er at de opplever at NAV ikke har tillit til dem, dette 

må endres. 

 

Bærum Arbeiderpartiet vil: 

• at det utarbeides en helhetlig plan for hvordan NAV skal styrke sitt samfunnsoppdrag 

og brukeropplevelse frem mot 2030. 

• styrke intern juridisk kompetanse, spesielt i henseende til EØS-rett, og arbeids- og 

velferdsdirektoratets funksjoner på kvalitetssikring, koordinering og avklaring av 

prinsipielle spørsmål. 

• at søknadsprosesser i NAV strømlinjeformes for de vanligste stønadene, slik at folk 

fortere og enklere får stønad de har krav på. 

• forenkle regelverket for stønadsbevilgning og språket brukt av NAV slik at det blir 

enklere for brukere å forstå prosessen de er inne i. 

• at det utredes om fullført bachelor eller mastergrad i inneværende eller foregående år 

bør gi rett til et år med dagpenger for å sikre nyutdannede økonomisk sikkerhet mens 

de søker jobb.  

• at NAV ikke skal anke saker fra trygderetten hvis de ikke kan oppgi tungtveiende 

grunner som at saken vil sette sterk presedens 

 

Helsearbeideres arbeidsplass  

 

Gode arbeidsvilkår er kritisk for å sikre et bra arbeidsmiljø. For kvalitet i helsetjenestene er 

det viktig at de ansatte trives, føler trygghet og har mulighet til å påvirke sin egen 

arbeidshverdag. Helse- og omsorgssektoren er en flerkulturell arbeidsplass, det er en styrke, 

men kan også by på utfordringer, og de må arbeidsgiver følge opp.  Ansatte skal ha faglig 

utvikling som skaper kvalitet, kontinuitet og mestring. Det beste for både ansatte og pasienter 

er et sterkt offentlig helsevesen, det vil Arbeiderpartiet slå ring om.  

 

Bærum Arbeiderpartiet vil:  

• Gjennomføre tillitsreform for de ansatte i helsetjenestene, og involvere deres 

tillitsvalgte i forpliktende samarbeid for å utvikle denne.  

• Styrke trepartssamarbeidet og rettighetene ansatte i helsesektoren har til å bli 

involvert i alle viktige prosesser på sine arbeidsplasser  
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• Stille krav for nærledelse, eller stedlig ledelse, for å øke trivsel og ledelse-ansatt 

kontakt  

• Still krav til arbeidsgiver om tilbud om språkkurs blant helsefagarbeidere med 

norske som andrespråk. 

• Tilrettelegge for spesialisering og faglig utvikling for helsemedarbeider innen 

eldreomsorgen 

• Sikre integrerings- og trivselstiltak på arbeidsplassen der det er behov 

• Garantere at helsepersonell som arbeider i mottak får kurs og oppfølging fra 

politiet, om håndtering av sterkt berusede aggressive pasienter, for å motvirke vold 

mot ansatte.  

• Sikre gode rutiner for rapportering og varslingssystemer.  

• Garantere et fullverdig rehabiliteringstilbud, ved for eks. fysioterapi, også for 

langtidspasienter i eldreomsorgen. 

• Redusere bruken av markedsmekanismer og privat sektor i alle deler av 

helsetjenestene. 

 

Samtykkelov 

Norsk lov bør fastslå at ethvert menneske har rett til å bestemme over egen kropp og 

seksualitet. Voldtektsofre opplever en grunnleggende mangel på rettstrygghet, alt for ofte blir 

man møtt med fordommer og myter knyttet til voldtekten og ofret blir ikke tatt på alvor. 

Lovverket må være tydeligere og garantere at all sex uten tydelig samtykke i tilregnelig 

tilstand er voldtekt 

Bærum Arbeiderpartiet vil:  

● Ha en tydeliggjøring av straffelovens voldtektsbestemmelse, slik at seksuell omgang 

uten tydelig samtykke i tilregnelig tilstand er voldtekt. 

 

Et rettferdig økonomisk system 

 

Det økonomiske skillet vokser kontinuerlig og folk med lav inntekt får stadig en mindre del 

av kaken, mens den rikeste delen av samfunnet kontrollerer en stadig større andel av 

velstanden. Arbeiderpartiet vil gi vanlige folk i Norge bedre økonomi gjennom en mer 

omfordelende inntektsskatt.  Arbeiderpartiet vil føre en skattepolitikk som gir økt 



4 
 

sysselsetting, mer rettferdig fordeling og mer bærekraft for velferdsstaten.  Arbeiderpartiet vil 

styrke innsatsen mot arbeidslivskriminalitet og svart økonomi. 

 

Bærum Arbeiderpartiet vil: 

● Sørge for en mer rettferdig formuesskatt hvor de rikeste skal betale mer.   

● Styrke den norske arbeidslivsmodellen ved å doble fagforeningsfradraget.  

● Bekjempe arbeidslivskriminalitet, korrupsjon og svart økonomi, blant annet ved 

å styrke Økokrim, Skatteetaten og Arbeidstilsynet.  

● Vurdere økning i frikortbeløpet for mer omfordelende skattesystem 

● Innføre en tydelig progressiv arvebeskatning med høyt bunnfradrag. 

 

10. Et samfunn som støtter alle! 

Norge er heldigvis langt fremme, i forhold til mange andre land, når det kommer til vår 

juridiske likestilling. Uheldigvis er vi langt ifra mål og det har blitt estimert at vi vil nå 

fullstendig likestilling om 130 år i nåværende tempo. Vi må gjøre vårt for å komme dit 

tidligere. 

Bærum Arbeiderpartiet vil: 

● Sikre lik lønn for likt arbeid 

● Gjøre menstruasjonsprodukter gratis for alle - på lik linje med kondomer 

(gratiskondomer.no) 

 

11. En demokratisk arbeidsplass  

 

Arbeiderpartiet vil styrke bedriftsdemokratiet slik at de ansatte får en reell stemme og en 

bedre arbeidshverdag. Arbeiderne vet hva som trengs for å gjøre arbeidsplassen god og trygg 

både for ansatte og for dem de betjener. 

 

Bærum Arbeiderpartiet vil: 

● Styrke bedriftsdemokratiet og de ansattes rett til medbestemmelse på arbeidsplassen 

og tilpasse styring og beslutningsstrukturen slik at medbestemmelsesretten blir reell.   

● Styrke ansatterepresentasjon i alle bedriftsstyrer og organisasjoner.  

● Styrke arbeidstilsynet betraktelig med ressurser og årsverk. 
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● Utvide straffeloven til å gjelde lønnstyveri og øke strafferammen for grove brudd på 

arbeidslivsregler slik at de er på linje med strafferammen for annen organisert 

kriminalitet. 

 

Tiltakskraftig klima- og miljøpolitikk  

 

Verden står overfor en klimakrise. Arbeiderpartiet vil som et seriøst styringsparti ta ansvar for 

å gjennomføre en god klima- og miljøpolitikk. Olje- og gass industrien går en mer usikker tid 

i møte med fallende pris og etterspørsel. Vi skal sørge for økt sysselsetting i et fornybart 

Norge. Sammen med partene i arbeidslivet skal det legges til rette for et nytt grønt 

energieventyr.  

 

Bærum Arbeiderpartiet vil: 

● Begynne en storinvestering i nye grønne industrier.  

● Ikke åpne nye olje- og gassfelt. 

● Starte en kontrollert nedskalering av utslippene fra norske olje- og gassfelt. 

● At staten skal bistå i en omstillingsfase for leverandørindustrien og arbeidere i olje- og 

gass sektoren.  

● Avvikle leterefusjonsordningen.  

● Storsatsing på strømsparing og strømsparende produkter og teknologi overalt i 

samfunnet. 

● Bruke skatte- og avgiftspolitikken mer aktivt for å fremme nøktern, klima- og 

miljøvennlig energibruk. 

● Gå inn for et offentlig-privat samarbeid om stor økning i produksjon av fornybar 

energi. 

 

14. Vår felles natur 

Naturen må ses på som mer enn ressurser mennesker kan utnytte. Naturen har en egenverdi 

som villmark, både for folkene rundt den og for dyrene og plantene som lever i den. Det er 

derfor viktig å bevare natur lokalt og globalt. Norge må bevare mer av egen natur og jobbe 

internasjonalt gjennom FN og andre organer for å bevare mer natur mot uopprettelig skade. 

Bærum Arbeiderpartiet vil: 

● Verne flere naturområder nær der folk bor. 



6 
 

● Sikre flere områder med minimalt menneskelige inngrep. 

● Jobbe aktivt internasjonalt med å sikre natur globalt, gjennom økonomisk og politiske 

virkemidler. 

● Jobbe for et internasjonalt rammeverk som verner mer av den gjenværende villmarken 

i verden og arbeider med å løfte den til et bærekraftig nivå.  

● At stater og bedrifter som gjennomfører eller godtar alvorlig naturødeleggelse skal 

stilles kunne stilles for den internasjonale demostolen for forbrytelse mot 

menneskerettigheter. 

 

Snødeponering på Bjerkejordet må opphøre 

 

Snødeponering på Bjerkejordet i Lommedalen må opphører etter vintersesongen 2020-21. 

Bærum Kommune må finne nytt miljøvennlig deponiområdet som også ligger nærmere der 

hvor snøen hentes fra. Å deponere snø på et jorde ved skolen hvor vannavrenningen følger 

bekken urenset ned i Lomma må opphøre. BK har gitt seg selv dispensasjon på tross av 

negative uttalelser fra Statsforvalter. 

Bærum Arbeiderparti vil: 

• Stanse snødeponeringen på Bjerkejordet i Lommedalen 

 

Tilrettelegging for ungdomsklubb i Lommedalen og på Bærums Verk 

Dagens ungdom trenger et samlingsted hvor det kan være trygt og morsomt og samle seg. Her 

kan det skapes miljøer som ikke bare driver med konkurranse og sport hele tiden.  

 

Bærum Arbeiderparti vil:  

• Bærum AP ønsker at Det tilrettelegges for ungdomsklubb i Lommedalen og på 

Bærums Verk.  

 

Reduserte priser på kollektivtransport  

 

Flere må reise med buss og bane. Betydelig lavere pris samtidig som bompenger nå økes vil 

kunne medføre langt flere kollektivreisende. 1 sone i Bærum og Asker vil gi lavere pris og 

gjøre det enklere for reisende på tvers av kommunene. 
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Bærum Arbeiderparti vil: 

• Bærum AP vil at Ruter reduserer prisene på kollektivtransport med 30% 

• Bærum AP vil at hele Bærum og Asker skal være 1 sone i kollektivtransporten 

 

 

Bemanningsnorm i barnehager og skoler  

  

Årsmøtet i Bærum Arbeiderparti støtter kommunestyregruppa i deres arbeid for å oppfylle og 

videreutvikle barnehagenormen og lærernormen til beste for barn og elever i deres utvikling 

og læring. Det er viktig med god dekning av barnehagelærere og lærere slik at krav og 

målsettinger kan oppfylles i Bærum kommunes barnehager og skoler.   

 

 

Trygg skolevei fra Hammerbakken til Bryn skole. Trafikksikkerhet 

Det er uklart når nye Bryn skole står ferdig.  Elever i Hammerbakken går over til Bryn skole 

fra 5. klasse. TRYGG SKOLEVEI må være en selvfølge.  Når alle barneskoletrinn går på 

Bryn skole må trafikksikkerheten være trygg og god.   Her er det viktig å være på forskudd. 

Bærum Arbeiderparti ber kommunestyregruppa følge opp vedtaket om å utbedre skoleveien 

fra Hammerbakken til Bryn skole slik som kommunestyret 20.06.2018 ba om. Det er aktuelt å 

etterspørre planer for tiltakene og bidra til oppstart. Bruområdet over elven peker seg ut som 

en strekning som kan sikres bedre, men også områder på stien langs elven.     

 

23. Koronasituasjonen og kommunens økning av utgifter   

Bærum Arbeiderparti vil følge opp saken om kompensasjon for koronautgifter og 

konsekvenser av all nedstenging.   Arbeiderpartiet må gjøre sitt ytterste for at kommunene 

skal få dekket sine koronautgifter.   Arbeiderpartiet må bidra til at tiltakspakker til 

kommunene, næringslivet og bedrifter som rammes,  treffer målrettet. Søknadsprosesser må 

være funksjonelle og ikke ta for lang tid.   Det er viktig å unngå et ras av konkurser.  

Kommunestyregruppa må involveres i arbeidet.   

 

24. Fotgjengerovergang ved Bærums Verk – Skarva. 
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Lommedalsveien har hatt økende trafikk de senere årene, men hensynet til de mye 

trafikantene er ikke fulgt opp. For å få trygg overgang over Lommedalsveien er det 3 km til 

en bro som ivaretar full sikkerhet 

Bærum Arbeiderparti vil: 

• arbeide for en fotgjengerovergang over Lommedalsveien til oppkjøring/gangvei opp til 

Skarva, slik at fotgjengere og syklister får tryggere overgang til turveier mv.   

 

Snømåking i Åsbråtan i Løkenhavna.    

Kommunen har sluttet å måke her i år.  Det er til besvær for alle beboere som er avhengig av å 

kjøre her for å komme seg ut av området.  Det er viktig at det sørges for best mulig 

fremkommelighet i rundkjøringer og veier for både trafikanter og fotgjengere.  Det kan være 

flere steder i Bærum med samme behov.   

 

Friluftsliv og allemannsretten  

a. Ja til friluftshalvøy i Lysakerfjorden og ved Lakseberget. 

b. Det kreves umiddelbar stans i salg av statskogs og forsvarets eiendommer til private. 

Tilbakekjøp av det som alt er solgt til private, må vurderes. 

 

E18 og Sandvika 

E18 må i tunnel under Sandvika og avlastingsveien må mest mulig under bakken, slik at 

Sandvika blir så bilfri som mulig og strandsonen blir lett tilgjengelig for allmennheten. 

 

Kollektivtransport. 

Arbeiderparti krever de nødvendige grepene tas av Oslo og Viken for at blåtrikken fortsatt 

skal stoppe på Bekkestua og Jar. 

 

Bedre kommunale rammer med boligbygging for mennesker med alminnelig inntekt. 

Alle skal ha rett til en trygg og god bosituasjon i Norge. For at dette skal oppfylles må 

kommunen gis rammebetingelsene for å sikre en boligutvikling som vil sørge for at 
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mennesker fra forskjellig sosial- og yrkesbakgrunn skal ha mulighet til å komme seg inn på 

boligmarkedet. Arbeiderpartiet vil gjenreise den sosiale boligpolitikken. 

 

Bærum Arbeiderpartiet vil: 

• Utrede en statlig rentekompensasjonsordning for kommunale tomtekjøp som skal 

legge til rette for boligbygging, gjerne med nye eieformer. 

• Legge til rette for at kommunene i samarbeid med aktører som boligbyggelagene kan 

bygge boliger til folk med begrenset egenkapital. 

• Trappe opp studentboligbyggingen. 

• Øke utlånsrammene i Husbanken slik at flere kan få startlån. Husbanken skal kunne 

brukes som virkemiddel også for førstegangsetablerere. 

• Gi kommunene mulighet til å tildele startlån til unge med liten egenkapital og gode 

inntektsutsikter.  

• Styrke kommunens bruk av «fra leie til eie» eller andre lignende initiativer som 

utgangspunkt i lokal boligsosial planlegging. 

• Gi kommunene mulighet til å fastsette disposisjonsform i boligprosjekter gjennom 

endring i plan- og bygningsloven.  

• Øke tilskudd til kommunalt boligsosialt arbeid og etablere flere ikke kommersielle 

utleieboliger. 

• Styrke leietakeres rettigheter og tilrettelegge for et mer profesjonelt leiemarked med 

økt mulighet for kontroll og tilsyn.  

• Sikre bedre innløsningsrett for tomtefestere slik at flest mulig kan eie grunn til eget 

hus eller egen hytte. 

 

Høyspentledningen Hamang – Smestad 

Høyspentledningen Hamang – Smestad må i bakken! 

 

Rehabilitering 

Styrke kommunens rolle i rehabiliteringsarbeidet og samarbeidet med lokale 

rehabiliteringsinstitusjoner. 

 

Jernbane 

Jernbanenettet mot Stockholm og mot Gøteborg og Malmø må bygges ut raskt, slik at mye 
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mer gods- og passasjertrafikk til og fra Europa kan skje med jernbane. 

 

Bedre muligheter for å stifte familie tidligere i livet 

Komplekse årsaker kan forklare lave fødselstall. Dagens fødselsrate har vært under 2,1 siden 

1970 (forskning.no). En økning i fødselstallene forutsetter at samfunnsmessige hindringer 

fjernes. Det finnes ulike løsninger, men en politisk vilje må til for å innføre dem.  

 

Arbeiderpartiet vil: 

• sikre en lettere tilgang for boliger for småbarnsfamilier  

• styrke studiefinansieringen 

• utvikle mer fleksible utdanningsopplegg 

• forbedre ordninger som foreldrepenger, svangerskapsstønad og engangsstønad 

• tilordne løpende opptak i barnehagene 

• vurdere døgnåpne barnehager  

 

38. Rettssikkerhet 

Utdanne flere og øke antall stillinger til politijurister og dommere for å få unna køene i 

rettsvesenet. 

 

39. Om økende helseutfordringer. 

Haslum Arbeiderparti er bekymret for økende fedme i befolkningen. Derfor har 

Arbeiderpartiet foreslått mer fysisk aktiviRtet i skolen. Videre er det behov for en styrket 

innsats på forebygging av fedme. 

Bærum har en kommunal frisklivsentral som tilbyr kostholdsveiledning, livsstilsendring og 

fysisk aktivitet som lavterskel for å forebygge fedme. I tillegg har de 

røykeavvenningskurs.  Målgruppen er de som har økt risiko for, eller som har utviklet sykdom 

og trenger støtte til å endre levevaner og mestre helseutfordringer. Haslum Arbeiderparti 

mener det bør være et slikt tilbud også i Østre Bærum. Nærhet til tilbudet vil nå flere 

brukergrupper som synes det er for langt å dra til Frisklivssenteret på Rud. 

Bærum Arbeiderparti vil: 

• opprette et frisklivssenter i Østre Bærum etter modell av Bærum Frisklivssenter på 

Rud. 
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Bemanningskrisen i sykehjem og hjemmetjenester  

 

Presset på helsetjenestene øker. Det skjer nå. Vi blir flere eldre. Flere overlever alvorlig 

sykdom og må leve store deler av livsløpet med kronisk sykdom og vedvarende hjelpebehov. 

Liggetiden på sykehus går ned. Terskelen for å få heldøgns institusjonsplass høynes. Flere 

pasienter mottar hele behandlingen hjemme, i hvert fall størstedelen av pasientforløpet. 

Ambisjonen er at så mange som mulig skal kunne bo hjemme så lenge som mulig. I dag 

utføres halvparten av årsverkene i helse- og omsorgstjenesten av pårørende. Hva skal til? 

Nøkkelen er stimulering for å rekruttere og beholde nok medarbeidere med riktig kompetanse. 

 

Bærum Arbeiderparti mener at: 

• Heltid og faste stillinger må være hovedregel.. Det må være krav til heltidsstilling for 

de som ønsker det.  

• Kommunene pålegges å utarbeide en handlingsplan for innføring av en heltidskultur. 

• I kommunenøkkelen må det legges inn insentiver for å høyne heltidsandel i helse- og 

omsorgssektoren. 

• Det må utredes en bemanningsnorm for sykehjem og hjemmetjenester som inkluderer 

hele spekteret av kompetansebehov i tjenestene. Helse- og omsorgsektoren kan ikke 

fortsette å være kommunenes salderingspost.  

• Det må være et krav at kommunen må legge til rette for at ansatte uten fagbrev gis 

mulighet til å ta fagbrev og annen videreutdanning. 

• Kommunene må få et lovpålagt ansvar for utdanning av helsepersonell tilsvarende det 

spesialisthelsetjenesten har. 

• Kommunene må tilføres ressurser for å styrke forskning i helsetjenestene. 

• Sykepleiere og helsefagarbeidere må få mulighet til etterutdanning og spesialisering 

for å kunne møte pasientbehovene. Kompetansebehovet øker og 

finansieringsordningene må følge etter.  

• Det må etableres en statlig finansiert opptrappingsplan for å sikre tilstrekkelig dekning 

av spesielt sykepleiere og helsefagarbeidere i kommunene. Kommunene trenger 

bistand for å lykkes med å møte helsebehovene de skal ta ansvar for.  

• Det må planlegges for en storstilet omskolering til helsefagene. 
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• Alle kommuner må jevnlig utarbeide tilstandsrapport for helse- og omsorgstjenesten 

som ledd i overordnet planarbeid.  

• Det må settes inn et digitalt løft i kommunehelsetjenesten. Det innebærer økt bruk av 

velferdsteknologi og bedre systemer for dokumentasjon og samhandling. 

 

Lekeplasser og løkker. 

 

BAP sitt program framhever at barn og unge skal ha trygg oppvekst og at vi vil at alle skal 

oppleve seg inkludert i nærmiljø og fellesskap. I politikken om idrett og friluftsliv heter det 

bl.a. at vi vil samarbeide med velforeningene om lokale løsninger og bevare løkkeplasser 

tilgjengelig for alle. I politikken for bolig og areal vil vi bl.a. ha bilfrie leke- og fellesarealer 

med åpne møteplasser, og vi vil fremme trygge bomiljø med friområder og møteplasser hvor 

barn kan utvikle seg i felleskap og få en god oppvekst. Vi bør derfor kunne være enda 

tydeligere på at vi vil støtte lokale initiativ for å etablere og ta vare på lekeplasser og løkker 

med enkel bearbeidelse i nærområdene. Aktivitetsparken på Vøyentunet/Vøyen hageby er et 

eksempel på dette. Ofte kan lokale initiativ følges opp på en enkel måte. Det er unødvendig 

hvis andre partiet tar eierskap og framstår som mer positive til dette enn oss. 

 

Bærum Arbeiderparti vil: 

• invitere til innspill fra velforeninger, borettslag og sameier m.v. om etablering og 

ivaretakelse av lekeplasser og løkker med enkel bearbeidelse i nærområdene, slik som 

f.eks. aktivitetsparken på Vøyentunet/Vøyen hageby. 

 

En petroleumsfri iskantsone 

 

Havforskere verden over er enige om at området der fast is går over til åpent hav er et svært 

verdifullt og sårbart område i Arktis. Iskantsonen er området i Barentshavet hvor kalde og 

varme vannmasser møtes. Dette danner grunnlaget for en voldsom oppblomstring av 

plankton. Dannelsen av plankton i iskantsonen er en av grunnmurene for alt livet i havet. For 

fisken, fuglen, hvalen og isbjørnen. Et oljeutslipp i dette området vil være katastrofalt. AUF 

mener derfor at det ikke skal foregå petroleumsvirksomhet i iskantsonen. 

Den fysiske iskanten er dynamisk og varierer fra år til år. På grunn av global oppvarming og 

økt issmelting ligger den fysiske iskanten lenger nord nå enn tidligere. Bærum Arbeiderparti 

mener at økt issmelting på grunn av klimaendringer ikke skal bety at nye områder gjøres 
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tilgjengelige for petroleumsvirksomhet, snarere tvert imot. Det bør være miljøfaglige råd som 

avgjør hva som skal være definisjonen på iskantsonen. 

Polarinstituttet har utarbeidet en faglig, vitenskapelig definisjon av iskantsonen. Den legger til 

grunn at områder med isfrekvens på 0,5% vil gjelde under definisjonen av iskantsonen. 

Isfrekvens er en estimert sannsynlighet for at et område er dekket av is i april måned. Både 

Polarinstituttet og Havbruksinstituttet anbefaler dette som definisjon på iskantsonen. Bærum 

Arbeiderparti mener det er denne definisjonen som bør ligge til grunn i forvaltningsplanen for 

Barentshavet. 

I 2020 ble forvaltningsplan for Barentshavet oppdatert. Her valgte et flertall på stortinget å gå 

inn for en iskantsone på 15% isfrekvens. Forslaget har fått stor kritikk, siden det ikke har vært 

forankret i noen av de miljøfaglige anbefalingene. Bærum Arbeiderparti mener det er helt 

avgjørende for Norge som en ansvarlig og troverdig miljønasjon å definere natur der naturen 

faktisk befinner seg. Natur kan derfor ikke defineres politisk, men naturvitenskapelig basert 

på fakta. 

 

Bærum Arbeiderparti mener at: 

● Forvaltningsplanen for Barentshavet revideres og definisjonen av iskantsonen endres. 

● Iskanten må defineres basert på miljøfaglige råd fra Faglig Forum om hvor 

naturverdiene i dette området faktisk finnes og dermed ha en sørlig grense tilsvarende 

0,5 prosent isfrekvens. 

● Det ikke igangsettes noen form for petroleumsaktivitet i SVO-området iskanten 

 

Psykisk helse hos unge 

De blir ofte sagt at koronapandemien er en dugnad der alle er i samme båt, men realiteten er 

ganske annerledes. Pandemien rammer helt ulikt, og de mest sårbare i samfunnet rammes aller 

hardest, også når det gjelder psykisk helse. Flere undersøkelser viser at smitteverntiltakene 

rammer dem som allerede sliter med psykiske lidelse aller hardest, men også tidligere friske 

opplever flere utfordringer enn tidligere.  

Tall fra NHI viser at flere sliter med ensomhet og psykiske plager og en av fire er ikke 

fornøyde med livet sitt. Tallene viser også at det er unge og aleneboende som sliter aller mest. 

Blant studenter er minst en av tre ensomme. Barn og unge er i en sårbar fase i livet og det er 

helt nødvendig at det innføres ekstra tiltak for å sikre god psykisk helse så tidlig i skoleløpet 

som mulig, og at tiltakene følger eleven gjennom hele skoleløpet. Likevel er det ikke mulig å 
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forebygge for alt, og mange vil nok oppleve en form for psykisk lidelse i løpet av livet. Derfor 

er det høyst nødvendig at hjelpen er lett tilgjengelig, at terskelen for å søke hjelp er lavest 

mulig og at hjelpen som tilbys er best mulig.  

For å oppnå dette trengs spissede tiltak fra skolen og kommunen. Psykisk helsetilbud skjerpes 

og styrkes, og stigmaet rundt psykisk helse må bekjempes. For å unngå at den oppvoksende 

generasjonen skal få livslange psykiske plager som følge av pandemien, er vi nødt til å sette 

inn tiltak nå! 

 

Bærum Arbeiderparti vil: 

• At barn og unges psykiske helse jevning skal kartlegges under og i etterkant av 

pandemien. 

• Ha flere og bedre lavterskeltilbud for psykisk helsehjelp både for elever og 

studenter. 

• At psykisk helse jevnlig skal være et tema i skolen.  

• Bevilge mer penger til å styrke tilbudet fra skolehelsetjenesten, BUP og DPS.  

• At det skal lages en beredskapsplan for å møte økningen i psykiske helseplager.  

• Det skal forskes mer og bedre på hvilke tiltak som er effektive for å forebygge 

psykiske lidelser og fremme god psykisk helse hos barn og unge. 

• Øke bevilgningen til ordningen "Raskere psykisk helsehjelp" og utvide lavterskel 

psykisk helsetilbud 

• Ved pandemier eller andre unntakstilstander skal helsesykepleiere ikke 

omdisponeres og tas ut av sin virksomhet i skolene. 


